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Referat 

 Sak 27/22 

  

 Godkjenning av innkalling og saksliste 

Ingen merknader. 

Sak 28/22 

1 time 

Universell utforming – besøk fra UiB Universell 

Ellen Lien fra UiB Universell informerte om universell utforming: hva er kravene til oss 
som utdanningsinstitusjon, og hvordan kan vi få hjelp til å oppfylle kravene. 
Presentasjonen ligger vedlagt. 

Punkter fra diskusjonen: 

• «Uforholdsmessig byrde» er et argument vi sjelden kan bruke. Det skal veldig 
mye til for å begrunne et avslag med dette. 

• Vi må f.eks. tilrettelegge for døve studenter som har behov for tolk. Men vi må se 
etter løsninger som gjør at vi trenger å gi minst mulig individuell tilrettelegging. 

• Powerpoint live gir mulighet for direkteteksting av tale, på flere språk. 
• Teksting i Kaltura: https://knowledge.kaltura.com/help/using-subtitles-and-

captions 
• Krav til funksjon (for eksempel å kunne tolke et røntgenbilde) framgår ofte i 

læringsutbytter på emne- eller programnivå. Er det mulig å kreve funksjonsnivå 
ved opptak? Det vil være vanskelig å håndheve, men vi kan beskrive kravene 
tydelig i studieplanen for å informere søkere. 

• Det jobbes med løsning for automatisk teksting av video, og det kommer 
forhåpentligvis nytt system til sommeren (Panopto). Frem til dette foreligger kan 
vi ikke forventes å tekste alt. 

• Kravene til UU gjelder ikke gamle dokumenter (f.eks. videoer) i arkiv – men om de 
hentes frem og brukes må de tekstes (når program for det foreligger).  

• UiB Universell er på tilbudssiden og kan hjelpe oss – men vi må selv melde fra om 
hva vi ønsker og trenger.  

• Se kurset «Universell utforming av nettsider og dokumenter» på Mitt UiB.  
 

Sak 29/22  

10 min. 

Undervisningsfrie timer i timeplan (diskusjonssak) 

Andre læresteder setter av undervisningsfri tid i timeplanen for alle studenter for å gi rom 
for mentormøter, møter i studentorganisasjoner, fagutvalg o.l. Er dette mulig å få til ved 
MED? 

For farmasi må dette i så fall samkjøres med Mat.nat. Temaet ble diskutert ved innføring 
av ny studieplan for medisin, men ble ansett som vanskelig å gjennomføre. På biomedisin 
vil det funke best mellom klokken 08 og 10, men dette er umulig for IKO på grunn av 

https://knowledge.kaltura.com/help/using-subtitles-and-captions
https://knowledge.kaltura.com/help/using-subtitles-and-captions
https://mitt.uib.no/courses/26009


klinikktid. En mulighet er å skille mellom master og grunn-/profesjonsutdanninger, men 
det vil fremdeles være utfordrende.  

Skal vi jobbe for å få det til? I prinsippet ja. Det er også ønskelig med «timeplanlagt» 
lesetid. Hva skal tiden brukes til? Annet enn mentorordningen er 
studentpolitikk/studentverv frivillig. En må fremdeles påregne å bruke fritid til dette i 
tillegg til eventuell avsatt tid i timeplan.  

Vi utreder videre, kobler på dem som jobber med timeplanlegging. 

Sak 30/22 

10 min. 

Bruk av karakterskala A-F vs. bestått/ikke bestått (diskusjonssak) 

Oppfølging av sak i forrige møte.  

Programutvalg for medisin har diskutert dette siden sist. Medisinstudiet har hatt en 
gradvis tilnærming til mer bestått/ikke bestått (nylig endret i MED5). Er usikre på om 
veien videre er å fjerne bokstavkarakter i alle emner. Karakterer er en faktor ved opptak 
til ph.d., selv om det er studiesteder i Norge som ikke benytter bokstavkarakterer i det 
hele tatt.  

MEDSU har hatt spørreundersøkelse om hva studentene ønsker – høy overvekt av de som 
ønsket bestått/ikke bestått (respondentene var i hovedsak medisin- og 
odontologistudenter).  Farmasistudentene har meldt at de ønsker karakterer i 
praktiske/kliniske emner, men ikke i de første semestrene. 

Endringer må evalueres. Overgang til bestått/ikke bestått vil kunne kreve tettere 
oppfølging av studentene underveis. PU-lederne tar diskusjonen til sine PU, vi kan ikke 
lansere en løsning som skal gjelde for alle. Vi vil også tematisere dette i seminar om 
vurdering våren 2023.  

Sak 31/22 

10 min.  

Plagiatsjekk (diskusjonssak) 

Runde på hvilke rutiner har man for plagiatsjekk i de ulike programmene og emnene. Er 
det ønskelig med felles rutiner? PU for Global helse v/Ingvild innledet om rutinen ved 
Masterprogram i global helse. 

Global helse gjennomfører plagiatsjekk etter innlevering av masteroppgaven. 
Programmet ønsker ikke å endre på dette, men ser at andre (f.eks. ved ph.d.-
avhandlinger) gjennomfører sjekken før innlevering. Studentene bør være klar over hva 
plagiat er, slik at det ikke er grunn til å sjekke som en «tjeneste» for studenten, før 
innlevering. Det er enighet om at felles policy er at plagiatkontroll brukes etter 
innlevering.  

Se brukerveiledning for UiBs plagiatsjekk-programvare her: Bruksanvisning for Ouriginal | 
Ansattsider | UiB.  

Sak 32/22 

5 min. 

Møtedatoer våren 2023 

• Torsdag 2. februar kl. 13.15 
• Onsdag 15. mars – møte før lunsj, PU-seminar etter lunsj. Planlegges på Alrek. 
• Onsdag 3. mai kl. 13.15  

Sak 33/22 Orienteringer 

https://www.uib.no/foransatte/107579/bruksanvisning-ouriginal
https://www.uib.no/foransatte/107579/bruksanvisning-ouriginal


5 min. • Oppretting av EFL-emne, praksisveiledning ernæring. Opprettet på fullmakt fordi 
det ikke var tid til å vente på neste møte i studieledelsen, som normalt vedtar 
oppretting av emner som ikke tilhører et programutvalg.  

• Tosensorordningen innføres etter planen høsten 2024. 
• DLR – Digitale Læringsressurser. Brukerveiledning ligger i Mitt UiB.  

 

Sak 34/22 Eventuelt 

5 min. Ingen saker. 

 

https://mitt.uib.no/courses/35564/pages/brukerveiledninger

